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ဇြန္ ၈၊ ၂၀၁၉  

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးတြင္ ဆိုင္ကယ္ 
စီးနင္းႏုိင္မည့္ ဧရိယာကုိ ျပန္လည္သုံးသပ္ 
ေနေၾကာင္း တိုင္းေဒသႀကီးလွ်ပ္စစ္၊ စက္မႈ 
လက္မႈႏွင့္ လမ္းပန္းဆက္သြယ္ေရး၀န္ႀကီး 
ေဒၚ နီလာေက်ာ္က ေျပာသည္။

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးတြင္ ေမွာ္ဘီ၊ 
လွည္းကူး၊ ထန္းတပင္ႏွင့္ ဒလၿမိဳ႕နယ္မ်ားမွ 
လြ၍ဲ က်န္စည္ပင္သာယာနယ္နိမိတ္အတြင္း 
ဆိုင္ကယ္စီးနင္းခြင့္ကို ယခင္အစိုးရလက္ထက္ 
ကတည္းက တားျမစ္ထားသည္။

သုိ႔ေသာ္ လက္ရွိတြင္ ဆင္ေျခဖုံးၿမိဳ႕နယ္ 
အမ်ားစု၌ ဆိုင္ကယ္မ်ား စည္းကမ္းမဲ့ 
တရားမ၀င္ စီးနင္းမႈမ်ားရွိေန၍ ထိန္းခ်ဳပ္ရန္ 
စီစဥ္ေနသည္ဟု ေဒၚ နီလာေက်ာ္ကဆိုသည္။

''ဆုိင္ကယ္စီးႏုိင္မယ့္ ဧရိယာေတြကုိ 
ကြၽန္မတို႔ ျပန္ၿပီးသုံးသပ္ေနပါတယ္။ လုိအပ္ 
တဲ့ဥပေဒေတြ ျပင္ဆင္ႏုိင္ဖုိ႔အတြက္လည္း 
ညိႇႏႈိင္း ေဆာင္ရြက္ေနပါတယ္။ အဲဒါေတြၿပီး 
ရင္ စည္းကမ္းမဲ့ဆုိင္ကယ္ေတြကုိ ထိထိ 
ေရာက္ေရာက္ ထိန္းခ်ဳပ္သြားမွာပါ""ဟု ဇြန္ 
လ ၅ ရက္က ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး အစုိးရ 

အဖြ႕ဲ႐ံုးတြင္ျပဳလုပ္သည့္ သတင္းစာရွင္းလင္း 
ပြဲ၌ ေဒၚ နီလာေက်ာ္က ေျပာသည္။

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးတြင္ ဆိုင္ကယ္ 
စီးနင္းခြင့္ ကန္႔သတ္ထားေသာ္လည္း ၿမိဳ႕ 
နယ္အမ်ားစု ၌ ဆိုင္ကယ္မ်ား တြင္က်ယ္စြာ 
စီးနင္းအသုံးျပဳေနသည္။ ထုိ႔ေၾကာင့္ ဆိုင္ 
ကယ္မ်ားကုိ စီးနင္းခြင့္ေပးႏုိင္မည့္ ဧရိယာ 
သတ္မွတ္ကာ လုိင္စင္ေပး၍ စည္းကမ္း 
တက် စီးနင္းခြင့္ျပဳသင့္ေၾကာင္း ရန္ကုန္ 

ရန္ကုန္တြင္  ဆိုင္ကယ္စီးနင္းခြင့္ဧရိယာကုိ  ျပန္လည္သုံးသပ္ေန
တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
အခ်ဳိ႕က ၿပီးခဲ့သည့္ လႊတ္ေတာ္အစည္း 
အေ၀းမ်ားတြင္ ေဆြးေႏြးထားသည္။

လက္ရွိ ရန္ကုန္တိုင္းရွိ ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ 
စီးနင္းသည့္ ဆုိင္ကယ္အမ်ားစုသည္ လိုင္စင္ 
မရွိျခင္း၊ စီးနင္းသူကုိယ္တိုင္ လုိင္စင္မရွိ 
ျခင္းေၾကာင့္ ဒုစ႐ိုက္မႈမ်ားျဖစ္ေပၚပါက ရွာေဖြ 
ဖမ္းဆီးရန္ အခက္အခဲရွိေစေၾကာင္း ၎တို႔ 
က ဆုိသည္။ ''ဆိုင္ကယ္က လုံး၀မစီးရဘူးလုိ႔ 
တားျမစ္ဖုိ႔ဆုိတာ အခုအခ်ိန္မွာ မလြယ္ဘူး 
ဗ်။ ၿမိဳ႕နယ္အလုိက္ခြဲျခားသတ္မွတ္ၿပီး ၾကပ္ 
မတ္မယ္ဆုိျဖစ္ႏုိင္တယ္။ အစုိးရအဖြဲ႕က 
ဒီလုိအစီအစဥ္ရွိတယ္ ၾကားေတာ့ ႀကိဳဆုိ 
ရမွာေပါ့""ဟု ရန္ကုန္ၿမိဳ႕တြင္ ဆုိင္ကယ္မ်ား 
စနစ္တက်စီးနင္းေစရန္ ၂၀၁၇ က တိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္၌ အဆုိတင္သြင္းခဲ့ 
သည့္ ေရႊျပည္သာၿမိဳ႕နယ္ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္
စားလွယ္ဦးရန္ေအာင္မင္းက ေျပာသည္။

ဆင္ေျခဖုံးၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ ဆုိင္ကယ္ 
စီးနင္းရန္ လုိအပ္သျဖင့္ စည္းကမ္းသတ္ 
မွတ္ခ်က္မ်ားျဖင့္ ခြင့္ျပဳေပးသင့္ေၾကာင္း 
ေဒသခံျပည္သူအခ်ဳိ႕က ေျပာသည္။
(ကိးုကား - http://7daydaily.com)

ေလးမ်က္ႏွာၿမိဳ ႕နယ္ကိုယ္စားလွယ္က   ဓာတ္သတၱဳထုတ္လုပ္မႈအားစီမံေနမႈကို   ေမးခြန္းထုတ္ 
ဇြန္ ၉၊ ၂၀၁၉

လိုင္စင္မရိွဘဲ ဓာတ္သတၱဳမ်ား ထုတ္ယူေနမႈအေျခအေနႏွင့္ 
တိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း လမ္းတံတား၊ အေဆာက္အဦစသည့္ စီမံ 
ကိန္းလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ အရည္အေသြးမျပည့္မီသည့္ သဲ၊ ေက်ာက္ 
မ်ားကို အသုံးျပဳေနရသလို ေဒသေစ်းႏႈန္းထက္ တန္ဖိုးႀကီးျမင့္စြာ 
ေပး၀ယ္ေနရသျဖင့္ အရည္အေသြးႏွင့္လုပ္ငန္း အခ်ိန္မီၿပီးစီးႏိုင္ေရး 
ကို မ်ားစြာထိခိုက္ေစႏိုင္ေၾကာင္း ေလးမ်က္ႏွာၿမိဳ႕နယ္ တိုင္းေဒသႀကီး 
ကုိယ္စားလွယ္ဦးစုိးခုိင္က လႊတ္ေတာ္တြင္ေျပာသည္။ ထုိ႔ျပင္ ေတာင္ 

နံရံမ်ားတြင္ တရားမ၀င္ ေက်ာက္ထုတ္ေနမႈမ်ားကိုပါ ဦးစိုးခိုင္က 
ေထာက္ျပေျပာဆိုခဲ့သည္။ ''ခြင့္ျပဳေပးခဲ့ျခင္းမ်ားကို စိစစ္ၾကပ္မတ္ 
ႏိုင္ေရးအတြက္ သက္ဆိုင္ရာ ခ႐ိုင္အလိုက္ ခ႐ိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးမ်ား 
ဦးစီးၿပီး ႀကီးၾကပ္ေရးအဖဲြ႕မ်ားကို ၎ၿမိဳ႕နယ္မ်ားမွ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴး 
မ်ားဦးစီးၿပီး ဖမ္ဆီးရမိေရးအဖြဲ႕ကို ဖဲြ႕စည္းထားရိွၿပီးေတာ့ စစ္ေဆး 
ၾကပ္မတ္ေဆာင္ရြက္လ်က္ရိွပါတယ္""ဟု ဧရာ၀တီတိုင္း၊ လုံၿခံဳေရး 
ႏွင့္နယ္စပ္ေရးရာ၀န္ႀကီး ဗိုလ္မွဴးႀကီးေက်ာ္စြာလိႈင္က ေျဖၾကား 
သည္။  
(ကုိးကား- မဇၩိမ)

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး ၿမိ ႕ဳနယ္တစ္ခုတြင္ ဆိုင္ကယ္ 
ေမာင္းႏွင္ေနသူမ်ားကို ေတြ႕ရစဥ္။
(ဓာတ္ပံု-ေက်ာ္ဇင္သန္း)



2 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၈၀

ဇြန္ ၆၊ ၂၀၁၉  

မြန္ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒအတည္ျပဳၿပီး (၂) ႏွစ္ခန႔္ 
ၾကာျမင့္သည့္တိုင္ ရန္ပုံေငြမရွိေသးသည့္အတြက္ စည္ပင္သာယာေရး 
ေကာ္မတီေရြးေကာက္ပြဲျပဳလုပ္ရန္ မျဖစ္ႏိုင္ေသးေၾကာင္းႏွင့္ ယခုအစုိးရ 
သက္တမ္းအတြင္း ျပဳလုပ္ေပးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္ေဆာက္လုပ္ 
ေရးႏွင့္ စည္ပင္သာယာေရးဝန္ႀကီးက စည္ပင္သာယာေွင့္ ေဆာက္လုပ္ 
ေရးဝန္ႀကီးက ေေျပာသည္။ စည္ပင္ေရြးေကာက္ပြဲကုိ အခ်ိန္အကန႔္ 
အသတ္မရွိ ေခတၱဆိုင္းငံ့ထားျခင္းျဖစ္ၿပီး ေကာ္မတီမရွိေသာ္လည္း 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၏ အကူအညီျဖင့္ စည္ပင္သာယာေရး 
လုပ္ငန္းမ်ားကို အခက္အခဲမရွိ ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ေၾကာင္း ၎ကေျပာသည္။

စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒ အခန္း (၄) တြင္ စည္ပင္သာယာေရးေကာ္
မတီမ်ားဖြဲ႕စည္းရမည္ဟု ျပဌာန္းထားသည့္ အတြက္ ဥပေဒျပဌာန္းခ်က္ကို 
အစိုးရအဖြဲ႕ဆုံးျဖတ္ခ်က္ႏွင့္ ရပ္တန႔္ထားျခင္းသည္ ေမးခြန္းထုတ္စရာ 
ျဖစ္ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ေဒၚတင္အိက ေျပာသည္။

''စည္ပင္ သာယာေရးဥပေဒထြက္ကတည္းက အစိုးရအေနနဲ႔ သူတို႔ 
ေခါင္းထဲမွာထည့္ထားရမယ္။ ဒီဥပေဒအတိုင္း စည္ပင္သာယာေကာ္မတီ 
ေရြးေကာက္ပြဲျပဳလုပ္ဖို႔ ဘတ္ဂ်က္ကို သူတို႔လ်ာထားရမွာျဖစ္တယ္""ဟု 
၎က ေျပာသည္။

၂၀၁၇ ခုႏွစ္၊ ဇြန္လက စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒကို မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္က အသစ္ထပ္မံေရးဆြဲျပ႒ာန္းခဲ့ၿပီး ယင္းႏွစ္ ဒီဇင္ဘာလတြင္ 
စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီေရြးေကာက္ပြဲဆိုင္ရာ လုပ္ထုံးလုပ္နည္းကို 
ပါ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွ အတည္ျပဳခဲ့ၿပီးျဖစ္သည္။

''ေကာ္မတီဖြဲ႕စည္းဖို႔ အေကာင္အထည္မေဖာ္ႏိုင္ရင္ ဗဟိုခ်ဳပ္ကိုင္မႈ 
ျပန္ျဖစ္သြားမယ္။ ဗဟိုခ်ဳပ္ကိုင္မႈက ဝန္ႀကီးနဲ႔အစိုးရအဖြဲ႕မွာပဲ ျပန္လည္ 
သက္ေရာက္သြားတယ္လို႔ ယူဆတယ္""ဟု မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတ္ာ 
ဒု-ဥကၠ႒ ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦးက သုံးသပ္ေျပာဆိုသည္။

အတည္ျပဳခဲ့သည့္ စည္ပင္သာယာေရးဥပဒအသစ္တြင္ ေကာ္မတီ၏ 
သက္တမ္းကို အစိုးရသက္တမ္းႏွင့္အညီျဖစ္သည္ဟု ျပ႒ာန္းထားၿပီး 
လက္ရွိအစိုးရသက္တမ္းမွာ (၂၂) လသာ က်န္ရွိေတာ့သည္။ ယခုအစိုးရ 
သက္တမ္းအတြင္း ေရြးေကာက္ပြဲေဆာင္႐ြက္သြားမည္ဟု ဆိုေသာ္လည္း 
ယခုႏွစ္ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘတ္ဂ်က္တြင္ စည္ပင္ေ႐ြးေကာက္ပြဲအတြက္ 
ရန္ပံုေငြမပါဝင္ေသးသည္ဟုဆုိထားၿပီး လာမည့္ႏွစ္ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘတ္ဂ်က္ 
ႏွစ္တြင္ လ်ာထားမည္ဆိုပါက အေထြေထြေရြးေကာက္ပြဲႏွင့္ တိုက္ဆိုင္ေန 
မည္ျဖစ္ကာ စည္ပင္ေရြးေကာက္ပြဲအတြက္ အခက္အခဲရွိႏိုင္မည္ဟု 
ေလ့လာသူမ်ားက ေျပာသည္။   (ကုိးကား- သံလြင္တုိင္းမ္)

 ေမ ၈၊ ၂၀၁၉  

တိုင္းေဒသႀကီးစည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီ ဖြဲ႕စည္း 
သြားရန္ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္သို႔ တင္သြင္းထားသည့္ 
ဥပေဒတြင္ ထည့္သြင္းေရးဆြဲထားေၾကာင္း စည္ပင္သာယာ 
ေရးဝန္ႀကီး ဦးေက်ာ္ျမင့္က မဇၩိမသို႔ေျပာသည္။

''ယခင္တုန္းက ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး စည္ပင္သာယာ 
ေရးမွာ ၿမိဳ႕နယ္စည္ပင္သာယာေရးႏွင့္ တိုင္းစည္ပင္သာယာ 
ေရးအဖြဲ႕ တိုင္းဝန္ႀကီးဌာနရယ္လို႔ပဲ ရွိပါတယ္။ လိုအပ္မႈေန 
တာက တိုင္းေဒသႀကီးစည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီဆိုတာ 
လိုအပ္မႈရွိေနပါတယ္။ ဥပေဒအသစ္မွာေတာ့ တိုင္းေဒသႀကီး
စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီကိုပါ ဖြဲ႕စည္းၿပီးေတာ့ ဧရာဝတီ 
တိုင္းေဒသႀကီး စည္ပင္သာယာေရးလုပ္ငန္းမ်ားကို ဖြံ႕ၿဖိဳး 
တိုးတက္ေအာင္ ဦးေဆာင္ေဆာင္ရြက္ႏိုင္မယ့္  ေကာ္မတီ 
တစ္ရပ္ဖြဲ႕စည္းႏိုင္ေအာင္ ထည့္သြင္းထားတယ္""ဟု ၎က 
ေျပာသည္။ 

အဆိုပါ တိုင္းစည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီဖြဲ႕စည္းမႈ 
အေပၚ ႀကိဳဆိုေၾကာင္းႏွင့္ အမွန္တကယ္လုပ္ႏိုင္ေသာသူမ်ား 
ကို ေရြးခ်ယ္ရန္လိုအပ္ေၾကာင္း၊ တိုင္းေဒသႀကီးတစ္ခုလုံးကို 
တာဝန္ထမ္းေဆာင္ႏိုင္သူအား ေရြးခ်ယ္ေပးႏိုင္ပါက လုပ္ငန္း 
ေဆာင္ရြက္မႈမ်ား ပုိမုိေကာင္းႏုိင္ေၾကာင္း ပုသိမ္ၿမိ ႕ဳနယ္ စည္ပင္ 
သာယာေရးေကာ္မတီဝင္ ဦးသက္ႏိုင္ေဇာ္ကေျပာသည္။

ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒ 
မူၾကမ္းကို တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ၁၇ ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္ 
အစည္းအေဝးတြင္ တုိင္းေဒသႀကီးစည္ပင္သာယာေရးဝန္ႀကီး 
က တင္သြင္းခဲ့ျခင္းျဖစ္ၿပီး ဥပေဒမူၾကမ္းအား တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
ဥပေဒစိစစ္ေရးေကာ္မတီက စိစစ္လ်က္ရိွေၾကာင္း သိရသည္။

''စည္ပင္သာယာက လုပ္ကိုင္ေဆာင္ရြက္ရတဲ့ စည္းကမ္း 
ထိန္းသိမ္းရတဲ့ လုပ္ငန္းေတြမွာ အမ်ားျပည္သူက လိုက္နာမႈရွိ 
ေအာင္လို႔ လုပ္ပိုင္ခြင့္မ်ားကို တိုးျမႇင့္ၿပီးထားတာရယ္၊ စည္း 
ကမ္းေဖာက္ဖ်က္တဲ့အခါမွာ ခ်မွတ္တဲ့ျပစ္ဒဏ္ေတြကို တိုးျမႇင့္ 
ထားတာရယ္ အဲဒိီအခ်က္ေတြလည္း ပါပါတယ္""ဟု ဝန္ႀကီးက 
ေျပာသည္။

ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီးတြင္ ယခုလက္ရွိ၌ ၿမိဳ႕နယ္ 
စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီ ၂၆ ဖြဲ႕ႏွင့္ ၿမိဳ႕စည္ပင္သာယာ 
ေရးေကာ္မတီ ၇ ဖြဲ႕အား ဖြဲ႕စည္းထားသည္။ ၿမိဳ႕နယ္စည္ပင္
သာယာေရးေကာ္မတီမ်ားကို ၂၀၁၆ ခုႏွစ္ ႏွစ္ကုန္တြင္ 
ေရြးခ်ယ္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။
(ကုိးကား- မဇၩိမ)

ဧရာဝတီတိုင္း  စည္ပင္သာယာေရး 

ဥပေဒမူၾကမ္း  လႊတ္ေတာ္သို႕  

တင္သြင္းထား 
ဘတ္ဂ်က္အခက္အခဲေၾကာင့္   စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီ 

ေ႐ြးေကာက္ပြဲျပဳလုပ္ရန္  အခ်ိန္အကန္႕အသတ္မရွိ  ဆိုင္းငံ့ထား 
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၈၀

ဇြန္ ၆ ၊၂၀၁၉     

ေရးၿမိဳ႕နယ္၊ ေအာင္သေျပ-ႏွစ္ ကရင္ 
ေက်းရြာခ်င္းဆက္ က်ပ္သန္း ၁၀၀၀ လမ္း 
စီမံကိန္း တင္ဒါမေခၚသည့္ကိစၥကို အတိုင္ 
ပင္ခံပုဂၢိဳ လ္၏ႏႈတ္မိန႔ျ္ဖင့္ ေဆာင္ရြက္ခ့ဲသည္ 
ဟု လႊတ္ေတာ္၌ စကားေျပာမွားခဲ့ေၾကာင္း 
ဝန္ခံေျပာၾကားၿပီးေနာက္ မြန္ျပည္နယ္ 
အစိုးရအဖြဲ႕၏ ဆုံးျဖတ္ခ်က္အတိုင္း ေဆာင္ 
ရြက္ခဲ့ျခင္းသာ ျဖစ္သည္ဟု ယေန႔က်င္းပ 
ေသာ သတင္းစာရွင္းလင္းပြဲ၌ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 
ေဒါက္တာေအးဇံက တစ္ဖန္ျပန္လည္ ေျပာ 
ၾကားလိုက္သည္။

ေဒါက္တာေအးဇံက ''ျပည္နယ္အစိုးရ 
အဖြဲ႕ကို ဌာနကတင္တာ၊ ဒီဟာ အခ်ိန္နီးကပ္ 
ေနၿပီ၊ လုပ္ငန္းၿပီးျပတ္ဖို႔လိုတယ္၊ အဲဒီေတာ့ 
တင္တဲ့ဌာနေပါ့ေနာ္၊ ဥပမာဆိုလို႔ရွိရင္ ေက်း 
လက္လမ္းဦးစီးက တင္တယ္၊ ေက်းလက္ 
လမ္းဦးစီးက တာဝန္ခံၿပီးလုပ္ရန္ ဆုိၿပီးေတာ့ 
ကြၽန္ေတာ္တို႔အစိုးရအဖြဲ႕ ဆုံးျဖတ္ခ်က္နဲ႔  
ေဆာင္ရြြက္ရျခင္းျဖစ္တယ္""ဟု ဆုိသည္။

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕၏ ျပည္သူ႔ 
အတြက္ တတိယ (၁) ႏွစ္တာကာလအတြင္း 
ေဆာင္ရြက္ခဲ့မႈမ်ားႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ 
သတင္းစာရွင္းလင္းပြတဲြင္ ယင္းသုိ႔ေျပ ၾကား 
ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 

''ႏိုင္ငံေတာ္၏ စီမံကိန္းလုပ္ငန္းႀကီးမ်ား 
ဘ႑ာေငြေၾကးႏွင့္ပတ္သက္၍ ျပည္ 
ေထာင္စုအဆင့္ ဌာနအဖြဲ႕အစည္းမ်ားအေန 
ျဖင့္ ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ႐ုံးႏွင့္ ျပည္ေထာင္စု 
အစိုးရအဖြဲ႕ သေဘာတူညီခ်က္ ခြင့္ျပဳခ်က္ 
ရယူေဆာင္ရြက္ရန္ျဖစ္ၿပီး တိုင္းေဒသႀကီး 
ႏွင့္ ျပည္နယ္ဌာနအဖြဲ႕အစည္းမ်ားအေနျဖင့္ 
သက္ဆိုင္ရာတိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္ 
အစိုးရ၏ ခြင့္ျပဳခ်က္ရယူေဆာင္ရြက္ၾကရန္ 
ျဖစ္သည္""ဟု ေဒါက္တာေအးဇံက အစိုးရ 
၏ လုပ္ထုံးလုပ္နည္းမ်ားကို ရွင္းလင္းဖတ္ 
ၾကားခဲ့သည္။ 

သို႔ရာတြင္ ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ႐ုံးက ၁၀-
၄-၂၀၁၇ ရက္ေန႔က ထုတ္ျပန္ခ့ဲေသာ အစုိးရ 
ဌာနအဖြဲ႕အစည္းမ်ား၏ တည္ေဆာက္ျခင္း၊ 
ပစၥည္းဝယ္ယူျခင္း၊ ဝန္ေဆာင္မႈရယူျခင္း၊ 

ငွားရမ္းျခင္းႏွင့္ ေရာင္းခ်ျခင္းမ်ား ေဆာင္ 
ရြက္ရာတြင္ လိုက္နာရမည့္ တင္ဒါလုပ္ထုံး 
လုပ္နည္း ''ၫႊန္ၾကားခ်က္အမွတ္ ၁/၂၀၁၇" 
အရ က်ပ္ ၁၀ သန္းႏွင့္အထက္ လုပ္ငန္း 
အတြက္ တင္ဒါေခၚရမည့္ကိစၥကုိမူ ထည့္သြင္း 
ေျပာၾကားျခင္းမရွိေပ။  

မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ကုိယ္စားလွယ္  
ဦးမင္းထင္ေအာင္ဟန္ (ေမာ္လၿမိဳင္-၁) က 
''အဲဒါၾကာၿပီ၊ ကြၽန္ေတာ္ လွ်ပ္စစ္ဝန္ႀကီး 
တာဝန္ထမ္းေဆာင္စဥ္ကတည္းက ကြၽန္ေတာ္ 
တို႔ အစိုးရကတ္ဘိနက္မွာ ဆုံးျဖတ္တဲ့ကိစၥ၊ 
အဲဒါဘယ္လိုျဖစ္လဲဆိုေတာ့ ကတ္ဘိနက္ 
မွာ ဒီသိန္းတစ္ေသာင္းေက်ာ္ကို တင္ဒါမေခၚ 
ဘဲနဲ႔ ဦးစိန္ဝမ္းတို႔ SMD ကို တိုက္႐ိုက္ 
ကန္ထ႐ိုက္ေပးမယ္လို႔ ဆုံးျဖတ္ဖို႔အတြက္ 
အာဂ်င္ဒါတင္လာတယ္၊ တင္လာေတာ့ 
ကြၽန္ေတာ္က ဒီဥစၥာကေတာ့ ဥပေဒနဲ႔မညီ 
ဘူးေပါ့ေနာ္၊ ဦးေအာင္ေက်ာ္သူတို႔ ေကာ္ 
မတီ (ျပည္သူ႔ေငြစာရင္းစိစစ္ေရး၊ ဘ႑ာ 
ေရးစီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရးဆိုင္ရာကိစၥရပ္ 
မ်ား ေလ့လာသုံးသပ္ေရးေကာ္မတီ) က 
ေျပာတယ္၊ ခင္ဗ်ားတို႔က သူမ်ားစီးပြားေရး

လုပ္တဲ့လုပ္ငန္း၊ Development လုပ္တဲ့ 
ေနရာမွာ ဘာလို႔ အစိုးရပိုက္ဆံသုံးၿပီးေတာ့ 
လမ္းေဖာက္ေပးရတာလဲတဲ့၊ ဒီလိုမ်ဳိး SMD 
ကို တိုက္႐ိုက္ေပးလိုက္တာက မသင့္ဘူး 
ေပါ့။ အဲဒီမွာ ဆရာ (ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္)ကလည္း 
ကြၽန္ေတာ့္ကို နည္းနည္းစိတ္ဆိုးသြားတာနဲ႔ 
တူပါတယ္၊ ဒါနဲ႔ ဒီကိစၥကို သူတာဝန္ယူတယ္ 
တဲ့၊ လႊတ္ေတာ္ကိစၥလည္း သူရွင္းမယ္တဲ့၊ 
ဘာညာေျပာၿပီးေတာ့ သူဆုံးျဖတ္ခဲ့တာ""ဟု 
ေျပာသည္။

တိုင္းေဒသႀကီး/ျပည္နယ္ အစိုးရမ်ား 
ႏွင့္ ဝန္ႀကီးဌာနမ်ားသည္ လႊတ္ေတာ္၏ 
ကတိကဝတ္မ်ားအေပၚ အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္မႈတြင္ အင္မတန္အားနည္းၿပီး လက္ 
တစ္လုံးျခားလုပ္သည့္ကိစၥမ်ဳိးမ်ား ျမင္ရ 
ေၾကာင္း ဒုတိယအႀကိမ္ ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ 
၁၂ ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝး ၁၄ 
ရက္ေျမာက္ေန႔တြင္ ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚေအးျမျမမ်ဳိးက ေျပာ 
ၾကားခဲ့သည္။

(ကုိးကား- မြန္သတင္းေအဂ်င္စီ )

က်ပ္သန္း  ၁၀၀၀  တင္ဒါမေခၚသည့္ကိစၥ   အစိုးရအဖြဲ႕ဆုံးျဖတ္ခ်က္ျဖင့္   ေဆာင္ရြက္ခဲ့ဟု 

မြန္ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္   ျပန္လည္ေျပာၾကား

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ သတင္းစာရွင္းလင္းပြဲ(MNA)


